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Najbližšie zasadnutie Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Lamač je 12. 11. 2015 v kine Lamač o 09.00 h. 
Priestor pre otázky a podnety občanov je v čase 09.30 – 10.00 h.
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V Lamači opäť ožila história prusko-rakúskej vojny                                  

UPOZORNENIE

Upozorňujeme návštevníkov Voľnočasového 
areálu na Malokarpatskom nám., že sú povin-
ní rešpektovať nočný kľud. V prípade rušenia 
nočného kľudu je potrebné obrátiť sa na 
mestskú alebo štátnu políciu (158 alebo 159). 

Obnovili pamätník                                                         

V zozname Mestského 
ústavu ochrany pamia-
tok v Bratislave má MČ 
BA-Lamač zapísaných 
18 hmotných nehnu- 
teľných pamiatok, 
dve hmotné hnuteľné 
pamiatky (erb MČ 
a  zástava Vyslúžilých 
vojakov), jednu ne-
hmotnú pamiatku 
(Deň bitky pri Lamači 
– „prusko-rakúska voj-
na 22.7.1866“) a  dve 

národné kultúrne pamiatky evidované v Ústred-
nom zozname kultúrnych pamiatok (kaplnka sv. 
Rozálie a kostol sv. Margity). 
Z dôvodu veľkého počtu pamiatok sa už v roku 
2014 rozhodla MČ Bratislava-Lamač vyčleniť 
každoročne finančné prostriedky na obnovu 
týchto pamätihodností, ktoré sa nachádzajú na 
našom území. V  minulom roku bol obnovený 
pomník prusko-rakúskej vojny, nachádzajúci sa 
na Vrančovičovej ulici. Tohto roku obnovou prešiel 
pamätník prusko-rakúskej vojny nachádzajúci sa 
na Lamačskom cintoríne, ktorého rekonštrukciu 
zobralo pod svoje ochranné krídla OZ B-S 13/Stoh 
a jeho predseda Tomáš Achs. Občianske združe-
nie sa podujalo vyčistiť priestranstvo vnútri, ale 
aj v okolí pamätníka, vydrhlo pomník od machu 
a lišajníkov, reštaurovalo tabuľu s nápisom a zre-
konštruovalo oplotenie a kovovú konštrukciu na 
pamätníku, čím mu dodalo nový lesk a krásu. 

Mária Šimončičová

Toho, kto si chcel v prvú októbrovú sobotu tro-
chu dlhšie pospať, zrejme zobudil nezvyčajný 
ruch v  lamačských uliciach. Prechádzal nimi 
totiž sprievod v  dobových vojenských unifor-
mách z  19. storočia. Práve toto defilé začalo 
dvojdňové podujatie, ktorým si Lamač pripo-
menul 149. výročie bitky pri Lamači, poslednej 
bitky prusko-rakúskej vojny v roku 1866.
V  spolupráci s  mestskou časťou zorganizovalo 
podujatie občianske združenie (OZ) B-S 13 Stoh. 
Vďaka kontaktom jeho predsedu Tomáša Achsa 
mohli historickú udalosť priblížiť členovia zdru-

žení, venujúcich sa vojenskej histórii a historic-
kému šermu z Bratislavy i českých miest Praha, 
Brno, Ostrava, Klimkovice, Trutnov a Javorník.  
Rekonštrukcia samotnej bitky sa odohrala  na 
lúke pri krematóriu. Program prilákal množstvo 

ľudí z celej Bratislavy. Podujatie prišli pozdraviť 
aj viceprimátorka hlavného mesta Iveta Plšeko-
vá a podpredseda BSK Martin Zaťovič. Starosta 
Lamača Peter Šramko vo svojom príhovore po-
ďakoval organizátorom a  všetkým, ktorí k  po- 
dujatiu prispeli. Ocenil pracovníkov miestneho 
úradu a právom vyzdvihol aj prácu vedúcej kul-

túrneho referátu na úrade Mária Šimončičovej. 
Pripomenul, že o rok nás čaká okrúhle 150. vý-
ročie a preto verí, že tohtoročné a minuloročné 

podujatie boli dobrou prípravou na veľkú sláv-
nosť v roku 2016. „Táto udalosť si to zaslúži, veď 
je to najväčšia udalosť, ktorou sa Lamač zapísal 
do dejín,“ upozornil.
Okrem rekonštrukcie bitky a  večernej scény 
boja si mohli návštevníci podujatia pozrieť aj 
dobový vojenský tábor a tiež módnu prehliad-
ku. V nedeľu sa uskutočnil pietny akt pri pomní-
ku prusko-rakúskej vojny na Vrančovičovej ulici.

Podujatie podporili:

Obete bitky pri Lamači si pripomenuli aj slávnost-
nou salvou pri pomníku na Vrančovičovej ulici
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Prázdniny sa skončili a s nimi aj obdobie (rela-
tívne) bezproblémového premiestňovania sa 
autami a autobusmi do centra mesta. Kolóny 
a prehustené cesty sú opäť každodennou re-
alitou a ako je zvykom, keďže počet áut rastie 
geometrickým radom, v  novej sezóne je ich 
množstvo opäť o čosi vyššie.
Z  tých 120 – 150-tisíc vozidiel, ktoré denne 
smerujú do Bratislavy, je samozrejme nema-
lá časť „záhorskej“ proveniencie a  nie všet-
ky využívajú hlavné dopravné tepny, či už 
z  dôvodu ich momentálnej zahustenosti či 
neprejazdnosti, prípadne len tak - zo zvyku. 
Alternatívou sa pre nich stáva prejazd vnútor-
nými ulicami a uličkami Lamača, čo so sebou 
prináša mnohé problémy a  nepríjemnosti. 
(Bližšie informácie radi poskytnú obyvatelia 
ulíc Vrančovičova, Rajtákova, Borinská, Ledi-
ny, Pod Násypom a  Pod Zečákom, teda ulíc, 
z ktorých sa stala obľúbená obchádzková tra-
sa.) Situácia sa v niektorých momentoch stá-
va naozaj neúnosnou. Zaviesť obmedzenia 
do týchto lokalít treba čo najskôr. Keďže je 
komplikované a  ťažko priechodné riešiť jed-
notlivé problémy samostatne a  bez ohľadu 
na vzájomné aj širšie súvislosti, je potrebné 
predostrieť celkové riešenie, ktoré prináša ur-
čitú základnú logiku do systému organizácie 
dopravy vo vnútornom území našej mestskej 
časti. Základné požiadavky na utlmenie do-
pravy v problematických zónach už boli spra-

cované a premietnuté do návrhu na osadenie 
nového (prevažne zákazového) dopravného 
značenia. 
Okrem toho, keďže našou spoločnou priori-
tou je aj revitalizácia vybraných častí Lamača, 
bude návrh zohľadňovať aj ďalšie momenty 
vyplývajúce zo štúdií, ktorých posledné de-
taily sa v týchto dňoch precizujú. Spoločným 
výstupom by mala byť istá forma dopravného 
generelu, ktorý bude obsahovať konkrétne 
riešenia na utlmenie dopravy v miestach, kde 
je situácia neúnosná. Na podklade takéhoto 
plánu bude možné znázorniť rámec pre po-
hyb vozidiel vo vymedzenej lokalite. Cieľom 
samozrejme nie je zamedziť vjazd dopravnej 
obsluhe územia, ale iba zneatraktívniť, resp. 
znemožniť tranzit cez ulice, ktoré na takúto 
premávku nie sú dimenzované.
Sme presvedčení, že takto spracovaný pod-
klad nájde podporu u  kompetentných or-
gánov s  pochopením, že je povinnosťou 
samosprávy reagovať na enormný nárast au-
tomobilizmu a pružne dolaďovať pravidlá pre 
ich pohyb.

Druhou stránkou mince je parkovanie a prob-
lémy s ním súvisiace. Nádejne pôsobia roko-
vania na úrovni mesta vo veci spoločných 
pravidiel pre parkovanie vozidiel rezidentov 
a  návštevníkov mesta. Veríme, že k  schvále-
niu spoločnej parkovacej politiky dôjde čo 

najskôr. Je to dôležitý krok, ktorý v  prípade, 
že bude na úrovni mesta schválený v podobe, 
ako sa javí v súčasnosti, rozväzuje ruky mest-
ským častiam a umožňuje zásadne a  razant-
ne začať riešiť parkovanie v našich uliciach.

Pred prázdninami sa uskutočnilo verejné 
zhromaždenie občanov (najmä, ale nielen) 
Heyrovského ulice na tému dopravnej situ-
ácie v  Lamači. Veľmi príjemné a  motivujúce 
stretnutie, z  ktorého jasne vyplynulo, že ľu-
dia majú záujem o  to, aby sa do parkovania 
vniesli jasne definované pravidlá. Nikto z prí-
tomných nezastával názor, že mestská časť by 
mala byť akýmsi bezhlavým „doplňovačom“ 
parkovacích miest na úkor zelene, chodníkov 
alebo ihrísk. Z  vlastníctva automobilu nevy-
plýva automaticky nárok na jeho umiestne-
nie na verejných komunikáciách či plochách. 
Občan s trvalým pobytom na území mestskej 
časti, vlastník nehnuteľnosti v jej katastri, pri-
spievajúci svojimi daňami do jej rozpočtu, má 
samozrejme právo dožadovať sa základného 
servisu aj v tejto oblasti. Avšak pokiaľ niekto 
disponuje flotilou vozidiel, je skutočne prob-
lémom jeho a nie samosprávy, kde tieto vo-
zidlá umiestni.
Základné tézy sú jasné, rozumieme si. Ideme 
ďalej.

Lukáš Baňacký, 
predseda Komisie výstavby, 

územného rozvoja a regionálnej politiky MZ

Statickú i dynamickú dopravu treba riešiť pružne a systémovo                                                                             
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Oznam 
Spol. SPP – distribúcia, a.s., doručila na MÚ investičný zámer - projektovú dokumentáciu so žia-
dosťou o stanovisko pre stavbu „Rekonštrukcia plynovodov Bratislava - Lamač, Bakošova-Segná-
re ÚO00073“. Obsahom projektu je zabezpečiť obnovu nízkotlakových plynovodov a plynových 
prípojok na uliciach: Bakošova, Podlesná, Lediny, Segnáre, Rácova, Skerličova a Kunerádska. Ob-
nova je nutná z dôvodu neustále rastúceho počtu únikov plynu, ktoré sú spôsobené koróziou 
a  poškodenou izoláciou na plynových potrubiach. Rekonštruované plynovody budú vedené 
v pôvodných trasách a na pôvodných parcelách. Ulica Bakošova bude riešená vťahovaním no-
vého plynovodu do jestvujúceho, aby sa zabránilo zbytočnému výrubu vzrastlej zelene ( kríkov 
i stromov ). Na ostatných uliciach bude rekonštrukcia riešená výkopom pre nový plynovod. Tam, 
kde to situácia bude dovoľovať, bude križovanie plynovodu cez komunikácie a chodníky riešené 
bezvýkopovou technológiou.

Milí Lamačania, dovoľte, aby som Vás po neja-
kom čase opäť informoval o tom, čo sa podari-
lo u nás v Lamači urobiť. V prvom rade musím 
konštatovať, že som rád, že i  na úrovni mesta 
sa k slovu dostávajú odborníci a ľudia hľadajúci 
spôsob ako problémy vyriešiť a nie sa vyhovárať. 
To je podstatná zmena oproti minulosti a  ako 
povedal aj pán primátor na našich hodoch, 
spoločne budujeme novú kvalitu vzťahov me-
dzi mestom a mestskými časťami. Tak, ako som 
písal už minule, pôsobím ako mestský poslanec 
za náš Lamač v troch komisiách, a to finančnej, 
dopravnej a  bezpečnostnej. Najväčším naším 
spoločným úspechom je, že mesto na rozdiel 
od minulého roku skutočne zrealizovalo toľko 
očakávaný priechod pri Lidli, ktorý, pevne ve-
rím, slúži k spokojnosti nám všetkým. Verte mi, 
nebolo mi ako mestskému poslancovi jedno, 
keď pri položke priechod pri Lidli Lamač svietila 
v návrhu mestského rozpočtu na tento rok jed-
na veľká nula. Vďaka môjmu aktívnemu prístu-
pu a podpore kolegov sa však podarilo presadiť 
potrebných 26.000 eur do návrhu rozpočtu a po 
tortúre s verejným obstarávaním sme sa koneč-
ne všetci dočkali vytúženého priechodu. Možno 
ste zaregistrovali, že sa podarilo zabezpečiť od 
septembra tohto roku garantovanú nízkopod-
lažnú výpravu na linke č. 63, po ktorej sme mnohí 
Lamačania oprávnene dlho volali. Som rád, že 
od mája máme aj na ostatných lamačských lin-
kách 23, 30, 123, 130 krásne nové nízkopodlažné 

a  klimatizované autobusy, ktoré 
napĺňajú štandard už európskeho 
cestovania. V súvislosti so zrušením 
Vojenskej nemocnice Vás môžem 
upokojiť, že linka č. 130 sa rušiť 
nebude, práve naopak, hľadáme 
možno ešte atraktívnejšiu konečnú 
pre tento už obľúbený autobus. Na 
meste sa podarilo presadiť aspoň 
aké-také vymaľovanie čiar pri Pant-
lovi, či BUS pruh na Lamačskej, kto-
rý by sa mal čo najskôr realizovať. 
Hrdý som obzvlášť na to, že v rámci 
projektu Namaluj ciTy sa mi podari-
lo vylobovať, že jedna z piatich ten-
to rok robených zastávok v meste 
bola vybratá u  nás v  Lamači na 

Bakošovej ulici. Na čo ale hrdý nie som, že hneď 
nejaký kretén musel túto zastávku počmárať. Aj 
preto chceme čo najskôr spustiť Lamačské oko, aj 
preto som rád, že po dlhých rokoch sa tento rok 
konečne podarilo napojiť kameru na námestí na 
online prenos na mestskú políciu. Rozširovanie 
kamerového systému v rámci prevencie krimina-
lity je moja jednoznačná priorita na úrovni mes-
ta. Som veľmi spokojný s tým, ako sa rozbehol na 
úrovni mestských častí a mesta projekt cyklotra-
sy spájajúcej Lamač so susednými mestskými 
časťami a pevne verím, že sa aj reálne dočkáme 
viditeľného výsledku v tejto oblasti. Na septem-
brovom rokovaní finančnej komisie som veľmi 
dôrazne odmietol návrh na 100-% zvýšenie dane 

z nehnuteľností na domy a byty a na nebytové 
priestory v domoch. Moje stanovisko je jasné, ak 
sa majú dane z nehnuteľností zvyšovať, tak pre 
všetky kategórie vrátane stavieb určených na 
podnikanie, sadzbu navýšiť tak, aby bolo toto 
zvýšenie prijateľné a najmä sumu jasne účelovať 
na zvýšenie kvality života pre ľudí do verejnej 
dopravy, čistoty, kvalitnejších ciest a chodníkov. 
Ak majú ľudia platiť zvýšenú daň z  nehnuteľ-
ností, musia jasne vidieť, kam tieto peniaze idú, 
a taktiež netreba zabúdať aj na rezervy vo výbere 
dane z nehnuteľností. Ďalšou horúcou témou je 
parkovacia politika, o ktorej sa bude určite inten-
zívne rokovať, môj názor je jasný. Tak, ako sme to 
spravili od novembra pri cestovnom pre ZŤP, tak 
aj pri parkovaní musia byť jednoznačne zvýhod-
není domáci, čiže obyvatelia s trvalým pobytom. 
Určite ste zaregistrovali aj to, že som hlasoval za 
zmeny v podnikoch a príspevkových organizáci-
ách. Môj dôvod bol prostý, s kanalizáciou sa za 
predchádzajúceho vedenie BVS nepohlo vôbec, 
o zbernom dvore sme za bývalého pána riaditeľa 
OLO iba hovorili a o bývalej náčelníčke mestskej 
polície sa je škoda vyjadrovať, za jej éry mestská 
polícia padla na absolútne dno. Takže od nového 
vedenia podnikov jednoznačne očakávam viac 
záujmu a  aktivity pre naše lamačské problémy. 
Len výsledky presvedčia nás všetkých, že sme 
zvolili správny smer na našej ceste ku krajšiemu 
Lamaču. Preto som rád, že až na pár výnimiek, 
všetci na komunálnej úrovni ťaháme za jedno 
lano s cieľom zvyšovať kvalitu života pre našich 
obyvateľov.

Radoslav Olekšák,
 mestský poslanec za Lamač

Čo nového v mestskom zastupiteľstve                                                                                             

Váš profil:
• výučný list / stredoškolské vzdelanie,
• skúsenosť z obchodu vítaná,
   nie je podmienkou,
• príjemné a ústretové vystupovanie,
• schopnosť tímovej spolupráce,
• prozákaznícke myslenie,
• ochota k fyzickej práci.

Pracovná náplň:
• práca na pokladni,
• doplňovanie tovaru na predajnú
   plochu,
• práca na predajnej ploche,
• práca v sklade predajne.

V rámci nášho dvojtýždenného tréningového programu Vás pripravíme na Vaše budúce úlohy metódou „Learning-by-doing“. 
Poskytneme Vám dôkladné zapracovanie, pri ktorom Vás individuálne povedie skúsený kolega.

KARIÉRA V SPOLOČNOSTI LIDL SLOVENSKÁ REPUBLIKA

SPRÁVNA VOĽBA PRE VAŠU KARIÉRU
Viac informácií o našich pracovných pozíciách nájdete na www.lidl.sk > Kariéra

Viac informácií o našich pracovných pozíciách nájdete na www.lidl.sk > Kariéra

Predavač/ka – pokladník/čka
Bratislava – Eisnerova ul.

Čo ponúkame:
• od začiatku zaujímavý plat,
• prepracovaný systém zapracovania,
• príjemnú atmosféru v motivovanom tíme,
• moderné pracovisko,
• stabilné zamestnanie v úspešnej, rýchlo
   sa rozvíjajúcej spoločnosti,
• sociálny program.
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Vyznanie otcovi
Mám najlepšieho otca na svete. V máji mal 
95 rokov. Cely život, nám deťom, sprostred-
kovával kresťanskú vieru, dodával nám op-
timizmus, ktorý neodmysliteľne patrí k jeho 
povahe. Otec nám ukazoval, ako máme 
aktívne bojovať za správnu vec, nebáť sa 
vystúpiť z  radu, keď išlo o právo a slobodu 
človeka..., či už to bolo v čase, keď ho vyhodili 
zo zamestnania preto, že neuposlúchol 
príkazy vtedajšej vlády, aby pod zámienkou 
stretnutia priviedol svojho brata - emigranta 
pracujúceho v  Slobodnej Európe a  Hlase 
Ameriky aspoň do Viedne, odkiaľ by ho 
dali do väzenia..., alebo keď otca postriekali 
vodnými delami pri sviečkovej manifestá-
cii pri SND v Bratislave. Nebál sa ani, keď ho 
vyhodili zo zamestnania a  ako inžinier  išiel 
manuálne pracovať  do maštalí v lamačskom 
družstve, kde kŕmil zvieratá, prihováral sa im 
a ako vravel, tie ublížiť nevedia. 
Pri každej príležitosti praktizoval morálne 
správanie. Pamätám si, keď mi kúpil ako štu-
dentke písací stroj a  napísal mi na ňom aj 
prvý list, aby som písala vždy len v pravde, 
nikomu slovami neubližovala, inak mi bude 
písací stroj k  ničomu. Aj teraz mi k  výročiu 
mojich narodenín napísal už trasúcim 
rukopisom nádhernú báseň o láske k životu 
a k rodine. 
Zaujíma sa aj v tomto vysokom veku o šport, 
politiku i celé dianie v našej krajine, podpo-
ruje Slovensko finančne zo svojho dôchodku 
v  rôznych zbierkach, keďže ho nosí hlboko 
v srdci. Cely život je skromný a vždy sa vie so 
všetkým, čo má, podeliť s inými. 
Často mi rozpráva príbehy z  histórie našej 
vlasti a  pri slávnostných príležitostiach 
mi nezabudne venovať zo svojej zbierky 
ľudových majstrov vystrúhanú sošku z dreva, 
truhlicu či maľbu na skle, ktoré zozbieral 
počas života po potulkách Slovenskom. Pre 
deti aj sám vyrezal drevené hračky, ktoré si 
po rokoch uchovávame vo veľkej láske.
Môj otec rad hrával už vo svojej mladosti 
amatérske divadlo a  spríjemňoval chvíle 
v  rodine hrou na husliach. Láska k  umeniu 
mu zostala dodnes. Jeho najväčšou devízou 
je, že   ma viedol po cely život k  čestnosti, 
pravde, viere k Boha a láske k blížnemu. Za 
mojich 60 rokov si nepamätám ani na jeden 
prešľap z jeho strany. Neviem si preto pred-
staviť lepšieho otca, ako je ten môj a zakaž-
dým, keď od neho z bytu odchádzam, dáva 
mi na čelo svoje požehnanie s prísľubom, že 
sa za nás v rodine často modlí. No môže byť 
niekto lepší? Ďakujem zaňho Bohu.  

Dcéra Valéria Nagyová, 
rodená Lošonská

      Október – mesiac úcty k starším       

Tak poznajú ľudia pani Helenu Masnovičo-
vú, v súčasnosti najstaršiu Lamačanku, kto-
rá v  mestskej časti žije. Pani Masnovičová 
oslávila v  auguste 98 rokov a  na svoj vek 
vyzerá a pôsobí tak, akoby sme si to všetci 
v jej veku priali.

„Už to samozrejme nie je tak, ako to bývalo, 
no ešte stále sa viem o  seba postarať. Sama 
si dokážem urobiť obed, a  dokážem prejsť 
kratšie vzdialenosti, dokonca doma aj bez pa-
ličky,“ pochválila sa pre Lamačan. Na otázku, 
aký je jej recept na dlhovekosť, odpovedala, 
že je to iste usporiadaný rodinný život a mož-
no aj genetika. „Viacerí z rodiny sa dožili viac 
ako 90 rokov,“ prezradila. Dôvodom, prečo 
je ešte stále čulá a veselá, je však určite aj jej 
pozitívny prístup k životu. Ako povedala pani 
Katarína Masnovičová, dcéra pani Heleny, 
ktorá sa o  maminku stará, najstaršiu lamač-

skú seniorku ľudia po-
znajú ako človeka, kto-
rý vždy vedel rozdávať 
optimizmus a  úsmev. 
„Jednoducho jej heslo 
bolo, že aj keď je prob-
lém, určite sa vyrieši 
a bude to opäť dobré.“
Pani Helena Masno-
vičová pochádza zo 
starej lamačskej ro-
diny. Práve z  rodiny 
a  jej súdržnosti vždy 
čerpala silu do života. 
O  rodinu a  jej pomoc 
sa mohla oprieť aj 
v  najťažších chvíľach. 
Napríklad vtedy, keď 
počas vojny zahynul 
jej prvý manžel, s  kto-
rým bola zosobášená 
sedem rokov. Alebo po 
uzavretí hraníc, keď ju 
železná opona oddelila 
od rodičov, bývajúcich 
v  Rakúsku. Otec pani 
Heleny pracoval ešte za 
monarchie v  štátnych 
službách, a  tak ešte 
pred vznikom prvej 
Československej re-

publiky bol preložený do rakúskeho Burgen-
landu. „Rodina mi však pomohla prekonať 
tie najťažšie chvíle,“ zdôraznila pani Helena. 
Dnes sa teší z toho, že v rodinnom dome na 
Segnároch žije so svojou mladšou dcérou, 
vnukom a  jeho rodinou. A  tak jej radosť ro-
bia aj dve pravnúčatá. Sama sa tiež snaží 
byť v dome a hlavne v záhrade nápomocná. 
„Mám strašne rada kvety, pomáham pri ich 
pestovaní v  záhrade,“ prezradila. A  minulý 
týždeň som ešte pomáhala pri maľovaní,“ do-
dala skromne.
Prakticky jej celý život je spojený s Lamačom. 
Ten jej, ako sama hovorí, prirástol k  srdcu. 
Zbytočné by však bolo pýtať sa jej na najobľú-
benejšie miesto v  Lamači. „Mám jednoducho 
rada Lamač. Lamač ako taký,“ vysvetľuje.

Pani Helene Masnovičovej aj za redakciu želá-
me veľa zdravia a optimizmu do ďalších rokov!

Pani, ktorá sa stále usmieva...
 

Milí lamačskí seniori!

Sme radi, že ste stále s nami a že sa s Vami mô-
žeme stále stretávať. Do ďalších dní, týždňov, 
mesiacov, rokov ba i desaťročí Vám želáme naj-
mä pevné zdravie. Nech od vašich najbližších cí-
tite toľko lásky a starostlivosti, koľko ste im počas 
svojho života sami venovali. Nech ste inšpiráciou 

pre všetkých, čo chcú aj v zrelom veku žiť život, 
ktorý má zmysel. A  nech cítite od nás všetkých 
úctu aj vtedy, keď nie je mesiac úcty k starším!

Starosta Lamača Peter Šramko a  poslanci 
MZ Marta Janyšková, Eva Černá, Júlia 
Ondrišová, Gabriela Bizoňová, Pavol Čech, 
Radoslav Olekšák a Lukáš Baňacký.
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Vysokoškolský turnaj vyhrali Diplomati          

V piatok 25. septembra sa s podporou BSK hral 
v lamačskej ICE Arene turnaj vysokoškolských 
tímov. Vyhral ho tím Diplomats Pressburg 
Vysokej školy medzinárodných a  verejných 
vzťahov Praha, vzdelávací a  konzultačný in-
štitút v Bratislave. Celkové poradie na turnaji: 
1. miesto Diplomats Pressburg, 2. miesto 
UMB Hockey Team, 3. miesto HK Slavia STU, 4. 
miesto UHT Dukes Graz.

Menej peňazí za energie.
Viac času na dovolenke.

Po veľkom úspechu 
prvej etapy je práve 
v predaji druhá. 

Nepremeškajte 
širokú ponuku bytov 
obľúbeného projektu!

VÁŠ DOMOV PREMYSLENÝ SRDCOM

Prvé divadielko pre deti po letných prázdni-
nách nám zaplnilo kinosálu do posledného 
miesta. Už iba pár detí chýbalo a  mohli by 
sme povedať, že na predstavenie prišlo 100 
najmladších obyvateľov Lamača, samozrej-
me, v sprievode svojich rodičov alebo starých 

rodičov. Divadielko pod hríbikom k nám tento-
krát zavítalo s predstavením Jurko a prasiatka. 
V úvode bolo oceňovanie za kresby z predchá-
dzajúceho divadla a na záver bolo ocenených 
5 šťastlivcov krásnymi cenami.

Mária Šimončičová

Po prázdninách sa vrátilo Divadielko                                                                                                                              

Dňa 12. septembra občianske združenie AkSen – 
aktívny senior, ktoré má v súčasnosti  na Sloven-
sku 1516 členov a sympatizantov, zorganizovalo 
prvý ročník ŠPORTIÁDY SENIOROV pre senio-
rov vo veku od 55 rokov. Akcia sa konala v pro-
stredí Horárne v Horskom parku.   Z Lamača sa 
tohto športového podujatia medzi súťažiacimi 
zúčastnili Milan Mrva, Štefan Bartalský , Anton 

Ondrejka, Terézia a Anton Kvasničkovci. Súťažilo 
sa vo viacboji jednotlivcov a družstiev, v behu do 
schodov, stolnom tenise a vedomostnom kvíze. 
V  programe boli aj nesúťažné disciplíny, naprí-
klad petang alebo šach. V  súťažných disciplí-
nach boli najúspešnejší zúčastnení športovci 
z Lamača, ktorí získali za 1. až 3. miesto celko-
ve 9 medailí.

Športiáda seniorov                                                                                                                                                                                                                                                                                 
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Jubilanti v októbri                       

Bitušíková Anna 93
Kralovičová Amália 93
Lipovská Judita 93
Terenová Mária 93
Maršovský Vendelín 92
Matej Ladislav 92
Maťašeje Helena 91
Paučulová Anna 91
Sudovská Valéria 91
Černá Alžbeta 89
Kralovič Ignác 88
Kralovičová Alžbeta 88
Bolčíková Františka  86
Paštinská Ľudmila 86
Ruczová Jitka 85
Stolárik Vladimír 85
Krištofová Vlasta 80 
Ledníková Terézia 80
Luknárová Mária 80
Molnár Ľudovít 75
Rudavská Helena 75

V septembri  sa v Lamači narodili:                                                 
3. 9. Marek Šuchter
12.9. Marek Vidák
15.9. Tibor Záhor
18.9. Júlia Kolláriková
26.9. Eliška Lebedová

Výstavba obytného komplexu Staré záhrady 
sa posúva. Podľa pôvodných plánov sa malo 
začať už v auguste tohto roka, teraz investor 
odhaduje, že sa stavať začne najskôr na kon-
ci roku 2016. „Stále sme ešte pred podaním 
žiadosti o  vydanie územného rozhodnutia,“ 
konštatoval Juraj Rehák z developerskej spo-
ločnosti Urbicom, a.s. Spoločnosť musela na 
základe žiadosti mestskej časti Bratislava-
-Lamač dopracovať dopravnú štúdiu v  časti 

týkajúcej sa napojenia Starých záhrad na 
Hodonínsku cestu. „V  súčasnosti čakáme na 
záväzné stanovisko magistrátu hl. mesta, to 
je posledný dokument, ktorý nám chýba do 
ukončenia procesu obstarania územného 
rozhodnutia, vysvetlil Rehák. K  sfinalizova-
niu administratívnej časti projektu, vrátane 
ukončenia procesu územného rozhodnutia 
a  stavebného povolania, by mohlo podľa 
jeho slov prísť v druhej polovici roku 2016. 
V  obytnom komplexe by malo nájsť domov 
110 domácností v bytových a rodinných do-
moch. V zámere sa ráta aj s objektom občian-
skej vybavenosti, parkom, detským ihriskom 
i  umiestnením cyklotrasy. Počíta sa aj s  po-
trebným počtom parkovacích miest. V celom 
zámere sa kalkuluje s  tromi variantmi, ktoré 
sa odlišujú práve podľa počtu miest na par-
kovanie. Tých by malo byť od 196 až do 253. 
V južnej časti celého pozemku sa ráta aj s čer-
pacou stanicou.

• Program vysielame celých 24 hodín. Aktuálne témy nájdete na: www.tvba.sk.  Metropolitná TV BRATISLAVA je najväčšia regionálna te-
levízia na Slovensku, veľkosťou územia pokrytého signálom, objemom výroby a pestrosťou programu. Svoj signál šíri prostred-
níctvom DVB-T (26.kanál), UPC, Digislovakia, MAGIO TV, Swan a ďalších operátorov na Slovensku. Vysiela aj na internete. Na svojej 
stránke má vybudovaný rozsiahlý, denne aktualizovaný archív všetkých programov.

Bytový komplex Staré záhrady sa začne stavať neskôr                                                                               

Verejnosť môže pripomienkovať VZN

Podľa Zákona o obecnom zriadení musí Lamač tak ako každá obec zverejňovať všetky záväzné 
dokumenty , ktoré schvaľuje miestne zastupiteľstvo. Môžu to byť napríklad návrhy všeobec-
ne záväzných nariadení (VZN), návrhy rozpočtu alebo dokumentácie k územnému plánu zón. 
Mestská časť tieto návrhy zverejňuje na webe www.lamac.sk a na svojich informačných tabu-
liach. Predkladané návrhy môže pripomienkovať verejnosť, písomne na MÚ. Sledujte preto 
oznamy na tabuliach a aktuality na webe, možno sa pripravovaný dokument týka aj vás!
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• Ján Polák vodoinštalácie a  údržba, výmeny 
a opravy WC, batérie, sifóny, zapojenie umývačiek 
a pračiek, vŕtanie dier do panelov. 0905/ 627 321

• Prijmeme do bufetu na Prírodovedeckej fakulte 
UK v  Mlynskej doline kuchárku na teplé jedlá. 
Prac. doba Po-Pia 7.30 – 17.00 h. Mzda dohodou. 
TPP alebo živ. list. 0903/ 438 834

• Prijmeme na TPP do café-bagetérie na Prírodove-
deckej fakulte UK v Mlynskej doline  predavačku-
-čašníčku. Prac.doba: Po-Pia, 7.30-16.30 h Mzda 
dohodou. 0903/438834 

• Hľadám brigádu, upratovanie kancelárií, 1 x do 
týždňa. Kontakt : Viera415@gmail.com

• Doučujem matematiku. 0915/ 515 588, 
 0911/ 478 874
• Predám garáž na Barinách na liste vlastníctva 

10,10 m2, elektrická brána 12 900,- eur. 
 Tel.: 0903/ 954 143
• Voda, kúrenie, plyn, maľovky, podlahy, montáž 

a opravy aj cez víkend. 
 0905/ 429 097, 0911/ 429 097
• Doučujem angličtinu, slovenčinu. Deti aj 

dospelých, aj cez víkendy. 0905/ 222 966  
• Hľadáme milých, usmievavých, priateľských a vždy 

dobre naladených ľudí do nášho tímu vo  fastfood 
prevádzke v nákupnom centre Bory Mall. Pracovná 
pozícia: pokladníčka s výdajom jedla, pomocný ku-
chár, pomocná sila. Kontakt: 0905/ 937 844  

• Skúsená pedagogička doučuje nemecký jazyk. 
0948/ 660 720

Inzercia                                                                                               

Kultúrna komisia MZ pozýva                                       

10.10. 09.00 – 12.00 h - Jesenná burza – 
kino Lamač
21.10. 17.00 h – Úcta k starším – kino La-
mač
25.10.11.00 h – Divadielko pre deti 
Lienka Kikilienka a  jesenný panáčik – kino 
Lamač
28.10. 16.30 h – Výstava k 200. výročiu na-
rodenia Ľ. Štúra – kino Lamač

Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska MČ Lamač na október 2015               
14.10 14.00 h téma: ako tlmiť bolesť
21.10. 14.00 h téma: dejiny Satana a pekla 
21.10. 13.00 h - zasadanie výboru
28.10. 14.00 h - stretnutie členov v  SCL, téma: 
mesiac úcty k starším 
Pokračujeme v cvičení kalanetiky a vo vyučovaní 
esperanta. Na uvedené akcie sa môžete prihlásiť 
v klube.
Oznamy JDS nájdete aj na informačnej tabuli pri 
predajni FUXO.

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                      
Miestny úrad Bratislava-Lamač, Malokarpatské 
nám. 9, 841 03 Bratislava, Tel.: 64 78 00 65
MIESTNY ÚRAD A POKLADňA
PO, STR 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
PIATOK 07:30 – 12:00 
PODATEĽňA
PO, STR 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
UT, ŠT 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Piatok 07:30 – 12:00 
Stavebný úrad
PO, STR 07:30 -12:00 13:00-17.00

10.10.  RÝCHLO A ZBESILO 7 18.00 2,50 €
11.10.  DOM KÚZIEL 15.30 2,50 €
11.10.  A. SRHOLEC – CESTA, PO KTOREJ SOM 

ŠIEL 18.00 3,00 €
17.10.  AMERICKÝ OSTRELOVAČ 18.00 2,50 €
18.10.  AMY 18.00 3,00 €
24.10.  ČISTIČ 18.00 2,50 €
25.10.  MA ma 18.00 3,00 €

Program kina na október 2015                                       

Program RC Obláčik na október 2015                  

Pondelok
10:00 – 10:45

09:30 – 11:00

09:30 – 11:00

17:00 – 17:45

Výtvarníček (VH) od 2-3 r., KURZ 
od 12.10.2015
Podporná skupina dojčenia (VH) 
19.10.2015
Poradňa prirodzenej 
starostlivosti (VH) 5.10.2015
Výtvarníček (VH) od 3-5 r., KURZ 
od 12.10.2015 

Utorok
09:00 – 10:45
11:00 – 11:45

16:00 – 18:00
19:00 – 20:00

Folklórik (VH) KURZ (1,5 - 3 r.)
Baby salsa (VH) KURZ (0 - 1 r.) od 
29.9.2015
Ľudovienka (VH) KURZ (3 - 6 r.)
Brušné tance s Katkou (VH)

Streda
09:00 – 11:00
17:00 – 17:45

19:15 – 20:15

Bábätkovo (VH) (0 - 1,5 r.)
Prvé hudobné krôčky (VH) KURZ 
od 7.10.2015
Angličtina pre dospelých (MH) 
KURZ

Štvrtok
10:00 – 11:00
10:00 – 12:00
17:00 – 18:30

19:00 – 20:30

Montessori hernička (VH) (1,5 do 
6 r.)
Masáže s Peťom (MH)
Herňa s Evkou, Igorom a 
Andrejom (VH) 
Brušné tance s Líviou (VH) od 
1.10.2015 Ukážková hodina

Piatok
09:00 – 11:00 Herňa so Zuzkou a Katkami (VH) 

Podrobnosti o jednotlivých kurzoch, ako aj kon-
takt na lektorky, u ktorých sa môžete prihlásiť, náj-
dete na našom webe: www.oblacik.sk

PODUJATIA:

Sobota 10.10. o 09:00 Jesenná burza obleče-
nia a hračiek v kine Lamač  
Sobota 17.10. o 09:00 ŠARKANIÁDA Športový 
areál školy
Pondelok 19.10. o 09:30 Podporná skupina 
dojčenia - vedie certifikovaná laktačná po-
radkyňa Mgr. Janka Boleková Téma: Fyziológia 
spánku detí
Streda 21.10. o 09:30 Bábätkovo - prednáš-
ka: Ukážka správneho viazania šatiek a ergo-
nosičov. Vedie Bc. Danka Vargová, certifikovaná 
poradkyňa 

Jesenné upratovanie                                                           

Pomôžte vyčistiť Lamač! V  októbri budú v  mest-
skej časti pristavené veľkokapacitné kontajnery.

Pristavenie  Odber  Miesto 
9.10. piatok  12.10.  Segnáre (otočka MHD)
9.10. piatok  12.10.  Pod Zečákom 51
9.10. piatok  12.10.  Pod Zečákom 85 (slepá)
9.10. piatok  12.10.  Segnáre/Rácova
9.10. piatok  12.10.  Zelenohorská 5
12.10. pondelok  14.10.  Zidiny 7
12.10. pondelok  14.10.  Skerličova/Kunerádska
12.10. pondelok  14.10.  Rajtákova 
  (pri Rozálskej kaplnke)
12.10. pondelok  14.10.  Borinská/Lediny
12.10. pondelok  14.10.  Zlatohorská (stred)
14.10. streda  16.10.  Cesta na Klanec 93, 67
14.10. streda  16.10.  Cesta na Klanec 
  (križovatka Zkorínska)
14.10. streda  16.10.  Cesta na Klanec 22
14.10. streda  16.10.  Podháj 151
16.10. piatok  19.10.  Cesta na Klanec 
  (Klanec lúka) 
16.10. piatok  19.10.  Stanekova/Havelkova
16.10. piatok 19.10.  Podháj 51
16.10. piatok  19.10.  Vrančovičova 
  (pohos., pož. zbroj.)
19.10. pondelok  21.10.  Na Barine - penzión
19.10. pondelok  21.10.  Na Barine 19
19.10. pondelok  21.10.  Heyrovského 6, 10, 13
21.10. streda  23.10.  Bakošova 4, 20, 44
21.10. streda  23.10.  Studenohorská 3, 17
23.10. piatok  26.10.  Studenohorská 20 
  - kotolňa
23.10. piatok  26.10.  Studenohorská 77, 91

!!! Veľkokapacitné kontajnery slúžia na uloženie ob-
jemového odpadu z  domácností, ako je napríklad 
starý nábytok (postele, sedačky, kuchynské linky 
a  pod.). Veľkoobjemný odpad musí byť rozložený, 
nesmie byť vcelku. Kontajnery sa nesmú preplňovať, 
inak nebudú odvezené. Do kontajnerov je prísne za-
kázané vhadzovať stavebný odpad, elektroodpad, 
nebezpečný a toxický odpad, ako aj bioodpad!!!!


